
بودجه فدراسیون ها در کمیته 
ملی المپیک مشخص شد

فوتبال، خارج از لیست
در جلســه هیــأت اجرایــی کمیتــه 
ملی المپیک، میزان بودجه در نظر 
گرفته شــده بــرای فدراســیون ها در 
ســال برگــزاری بازی های آســیایی با 
افزایش خوبی همراه شد. نشست 
اعضــای هیــأت اجرایــی کمیته ملی 
المپیــک بــا دســتور جلســه تعییــن 
شــاخص ها و بررســی تخصیــص 
بودجــه به فدراســیون های ورزشــی 
برگــزار شــد. در ایــن نشســت، 
شــاخص ها برای تخصیــص بودجه 
بــه فدراســیون ها بررســی و نهایــی 
شــد. بــا جمع بنــدی صــورت گرفتــه 
مجموع بودجه با رشد خوبی همراه 
شــده اســت. قــرار اســت براســاس 
ایــن شــاخص ها بــه فدراســیون ها 
پرداختــی صــورت گیــرد. هماننــد 
گذشــته بودجه ای برای فدراســیون 
فوتبال در نظر گرفته نشــده، اما در 
صــورت تشــکیل و اعــزام تیــم امید 
بــه بازی هــای آســیایی هانگــژو بــه 
ایــن فدراســیون نیز بودجــه ای داده 

می شود.

 
دعوت داور بسکتبال 

به بازی های جنوب 
شرق آسیا

ســمانه دهقانــی داور بین المللــی 
بســکتبال ایــران بــه ســی و دومین 
دوره بازی های جنوب شرق آسیا در 
کامبوج دعوت شد. این مسابقات 
در رشــته های مختلــف از جملــه 
بســکتبال از ۱۵ تــا ۲۷ اردیبهشــت 
ماه برگزار می شود. سمانه دهقان 
پیــش از ایــن قضــاوت  رویدادهــای 
مهمــی از جمله کاپ آســیایی زنان 

را برعهده داشته است.

 
ملی پوش هندبال ایران:

نکات ریز را 
نمی دانیم!

تیــم ملــی هندبال ایــران کارش را در 
مســیر بازی هــای آســیایی در حالــی 
آغــاز کــرده کــه ملی پوشــان ایــران از 
تمریــن زیر نظر وســلین، مربی اهل 
مونته نگرو ابراز رضایت دارند. سجاد 
ندری در حاشیه اولین مرحله اردوی 
تیــم ملــی بــرای اعــزام بــه بازی هــای 
آســیایی هانگــژو می گویــد: »ایــن 
اردو از ۲6 فروردین شــروع شــده و با 
توجه به درگیری بازیکنان بزرگسال 
با مسابقات لیگ، اکثر بچه ها جوان 
هستند. در این اردو وسلین سرمربی 
تیم ملی کشورمان تمام تلاش خود را 
انجام می دهد تا نکات ریز را آموزش 
بدهد.« او با اشاره به تمرین با مربی 
بزرگــی ماننــد وســلین نیــز توضیــح 
جالبــی می دهــد: »او مربــی بزرگــی 
است و چون بازیکنان جوان هستند 
تمرینات برای بچه ها ســخت اســت 
که این مسأله باعث می شود او زود 
از کوره دربرود.  همه  بازیکنان نکات 
عمومــی را بلــد هســتند ولــی برخــی 

نکات ریز را نمی دانیم.«

برای حضور در مسابقات 
هندبال جوانان آسیا

از کوبل داوری ایران 
دعوت شد

از کوبــل داوری و همچنیــن ناظــر 
ایرانــی بــرای حضــور در مســابقات 
هندبال قهرمانی جوانان دختر آسیا 
دعــوت شــد. فدراســیون هندبــال 
آســیا در نامه ای به فدراسیون ایران 
از کوبــل داوری مــژگان حســن زاده 
و مرضیــه قفلــی بــرای قضــاوت در 
هفدهمین دوره مسابقات قهرمانی 
جوانــان دختــر آســیا دعــوت کــرد. 
همچنیــن ایــن فدراســیون از لیــلا 
شفایی دعوت کرده است تا در این 
مســابقات بــه عنــوان عضــو کمیته 
فنی حضــور یابــد. هفدهمین دوره 
مســابقات قهرمانــی جوانــان دختر 
آســیا قــرار اســت از 30 ژوئــن تــا 9 
جــولای ۲0۲3 – 9 لغایــت ۱8 تیــر 

۱40۲ - در هنگ کنگ برگزار شود.
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 zخبر و مصاحبه

 zگزارش

علیرضا پورسلمان:

چالش جدایی فخری را باید پشت سر بگذاریم

علیرضا پورســلمان، رئیس فدراســیون شمشــیربازی درباره افت ملی پوشــان 
سابر می گوید: »تلاش می کنیم روحیه بچه ها بازیابی شود. به هرحال چالش 
جدایی فخری از تیم ملی را باید پشت سر بگذاریم و این هم نیاز به زمان دارد.« 
او درباره توجه ویژه به علی پاکدامن می گوید: »با توجه به اینکه پاکدامن رتبه 
خوبی در رده بندی جهانی دارد، تلاش مان این اســت که او از طریق رنکینگ 
سهمیه المپیک را بگیرد، به خاطر همین روی وی سرمایه گذاری می کنیم.«

علی فتحی گنجی:

کاش وزیر به ما هم توجه می کرد

علــی فتحی گنجــی بعــد از اینکه رکورد ملی پرتاب نیزه ایران را شکســت از 
وزیر ورزش و جوانان خواســت به این رشــته توجه بیشــتری داشــته باشــد. 
او کــه در اولیــن مســابقه فصل رکــوردش را جابه جا کــرد، می گوید: »آقای 
ســجادی دوومیدانــی کار بــوده و درخواســتم ایــن اســت کــه نگاهــی بــه ما 
داشــته باشــد تا حداقل چند مدال در بازی های آســیایی داشته باشیم. ما 
قــرار اســت با حریفانــی رقابت کنیم که در امریــکا و فنلاند اردو می زنند.«

مهرداد علی قارداشی:

نمی توانیم برای هانگژو قول مدال بدهیم

رئیس فدراســیون تنیس روی میز تأکید دارد که نمی توانیم برای کســب مدال 
توســط ملی پوشــان ایــن رشــته در بازی هــای آســیایی قولــی بدهیــم. مهــرداد 
علی قارداشی درباره قرار گرفتن تنیس روی میز در گروه دوم رشته های اعزامی به 
بازی های آسیایی که شانس نسبی برای کسب مدال دارند، می گوید: »نمی توان 
قول کسب مدال داد؛ زیرا تنیس روی میز رشته رکوردی نیست و کسب مدال در 

آن با توجه به حضور ستاره های دنیا در این قاره بسیار سخت است.«

 پنجشنبه  31 فروردین 1402  سال بیست و ششم  شماره 7285  

انعکاس اخبار ورزش ایران
 منهای فوتبال

نشســت ســتاد عالی بازی های آســیایی 
چنــد روز قبل تکلیف بخشــی از تیم های 
حاضــر در کاروان اعزامــی بــه بازی هــای 
آســیایی را روشــن کــرد. در این نشســت 
تعــدادی از رشــته ها که مدال آوری شــان 
قطعــی اســت در گــروه اول قــرار گرفتنــد 
و برخــی از رشــته هایی کــه ابهام هایــی 
درباره شان وجود دارد و قرار است درباره 
تعداد نفرات اعزامی شان تصمیم گیری 

شــود، در گــروه دوم جــای گرفتند.
از آن روز بــه بعــد دربــاره کاروان ایــران 
تحلیل هــای مختلفــی مطــرح شــده امــا 
موضوعــی کــه خیلــی بــه چشــم آمــده، 
گزارشــی است که مناف هاشمی مطرح 
کــرده اســت. دبیــر کل کمیتــه ملــی 
المپیــک برخلاف بســیاری از مســئولان 
ســابق ورزش کــه در موقعیت هــای 
رنظــر  اظها نــه  زا ا بلندپرو ینچنینــی  ا
می کردنــد، از واقعیــت ورزش ایــران 
حــرف زده و مدال هــای طلایــی کــه بعید 

اســت تعدادشــان بــه ۲0 مــدال برســد. 
همیــن اظهارنظــر واکنش های مختلفی 
را در پــی داشــته تــا جایــی کــه دو شــب 
پیش یکی از گزارشــگران ورزشــی هم در 
حاشیه گزارش مسابقه فوتسال مردان 
ایــران از ایــن حــرف انتقــاد کــرد و گفــت 
کــه ایــن حرف هــا باعث تضعیــف روحیه 

کاروان می شــود.
کاروان ایــران در کمتــر از شــش مــاه 
دیگر باید در بازی های آســیایی شــرکت 
کنــد و در ایــن شــرایط واقع بینــی اتفــاق 
بــدی نیســت. در هیــچ دوره ای پیــش از 
رویدادهایــی مثــل بازی هــای آســیایی 
و المپیــک، هیــچ گاه مدیــران وزارت 
ورزش و کمیتــه ملــی المپیــک چنیــن 
اظهارنظــر شــفافی دربــاره وضعیــت 
کاروان نداشــته اند اما ایــن دوره گویا بنا 
بــر ایــن اســت کــه همــه بــا صــدای بلنــد 
بگویند حال ورزش ایران خوب نیســت.

در نشســت ســتاد عالــی؛ جایــی کــه 
مدیــران رده بــالای ورزش نشســته اند، 
رشــته ها بــه گونــه ای تقســیم می شــوند 
کــه مهــر تأییــدی زده می شــود بــر افــت 

ورزش ایــران در رشــته های مختلــف. 
بســکتبال که نایــب قهرمانــی بازی های 
آســیایی را در کارنامــه دارد، بــه گــروه 
دوم منتقــل می شــود و رشــته ای مثــل 
تیراندازی، جایی در لیست اول ندارد... 
اینها نمونه ای اســت از فریاد مســئولان 
برای اینگه بگویند اوضاع خوب نیســت 
و نبایــد بــرای بازی هــای آســیایی توقــع 
چندانــی داشــت. منــاف هاشــمی از 
رده هــای ششــم و هفتــم و چــه بســا 
پایین تــر می گویــد؛ در حالــی که ســابقه 
ورزش ایــران در دو ســه دوره گذشــته 
بازی هــای آســیایی و المپیــک، چیــز 

دیگــری را نشــان می دهــد.
نتایــج ورزش ایران در بازی های آســیایی 
و المپیــک، معمــولاً تابــع هــم بوده انــد 
و خیلــی تفــاوت چشــمگیری بیــن رده 
ایــران در بازی های آســیایی بــا رده ای که 
بیــن کشــورهای آســیایی در المپیک هــا 
به دســت آورده، وجود نداشــته اســت؛ 
جــز یکــی دو رده اختــلاف. بــرای مثال در 
بازی های آســیایی اینچئون ورزش ایران 
با ۲۱ مدال طلا در رده پنجم ایستاد و در 

المپیک ۲0۱6 نیز بین آســیایی ها همین 
رده بــرای ورزش ایــران تکــرار شــد. در 
گوانگــژو نیــز ورزش ایران عنــوان در خور 
توجــه چهــارم را بــه دســت آورد و جالــب 
اســت کــه در ۲0۱۲ لنــدن نیــز آن نتیجــه 
فوق العــاده رقــم خــورد. در جاکارتا البته 
شــرایط فــرق می کرد. ششــمی کــه با ۲0 
مــدال طــلا بــه دســت آمــد، در توکیو به 
چهارمــی ایــران بیــن آســیایی ها تبدیــل 
شــد و جالب اســت که حالا با فاصله دو 
ســال از ایــن رویــداد، مســئولان از افــت 
دو ســه رده ای کاروان ایــران در آســیایی 
خبــر می دهنــد؛ پیش بینــی کــه جــای 
نگرانــی دارد و بهانــه ای  اســت برای طرح 
ایــن ســوال کــه بــا ورزش چــه کرده ایــد 
کــه در آســتانه رویــدادی کــه یــک ســال 
هــم به تعویــق افتاده، اینطــور ناامیدانه 

حــرف می زنیــد؟
در یــک ســال و نیــم قبــل، همیــن تیــم 
مدیریتی که در وزارت ورزش وجود دارد، 
مســئولیت ورزش را بــر عهــده داشــته و 
حالا همین تیم تلاش می کند امیدواری 

دربــاره بازی هــای آســیایی پیــش نیاید!

اینکــه بــه وضعیــت ورزش واقع بینانــه 
نــگاه شــود، اتفــاق خوبــی اســت امــا 
اتفــاق بــد، زمانــی رقــم خــورده کــه همه 
پذیرفته انــد، اوضــاع ورزش ایران همین 
اســت و کشــورهای رقیــب کار کرده اند! 
خــب ســوال ایــن اســت کــه چــرا ورزش 
ایــران کار نکــرده  و از ایــن گردونه عقب 
مانــده اســت؟ بررســی آنچــه در ســه – 
چهــار دوره قبــل رقــم خــورده، حکایــت 
از ایــن دارد کــه ورزش ایــران حداقــل 
می توانــد در رده پنجــم باشــد و حداقــل 
۲0 طلا را به دســت آورد اما در این مدت 
اخیــر دســتگاه ورزش آنقــدر بی برنامــه 
جلــو رفته که مشــخص نیســت چرا باید 
در آســتانه بازی های آســیایی نگران این 
باشیم که ورزش ایران به رده ای پایین تر 
از هفتــم نــرود. نکتــه قابــل تأمــل بحث 
تغییراتــی اســت که این روزهــا در وزارت 
ورزش جــان گرفتــه اســت. تغییــر وزیــر 
حتمــی اســت و نکتــه ای کــه وجــود دارد 
ایــن اســت کــه وزیــر جدیــد کمتــر از پنج 
مــاه تا بازی های آســیایی فرصــت دارد و 

ایــن زمــان یعنــی هیچ.

واقعیتی که مدیران ورزش فریاد می زنند

ورزش افت کرده؛ توقعی نداشته باشید

وســلین وویوویــچ یکــی از مربیــان 
حرفــه ای اســت کــه بــه ورزش ایــران 
قــدم گذاشــته اســت. رفتار حرفــه ای و 
عملکــرد قابــل قبــول در روزهایــی کــه 
در ایــران بــوده، از او یک چهره محبوب 
بیــن خانــواده هندبال ســاخته اســت. 
او بعــد از توافــق بــا فدراســیون ایــران، 
مرحلــه دوم از کارش بــا تیــم  ملی ایران 
را آغــاز کرده اســت اما ایــن بار به بهانه 
حضور در بازی های آسیایی. تمرینات 
تیم ملی شــروع شــده و در حاشیه این 
تمرینــات اســت کــه وســلین دربــاره 
وضعیت تیم و آنچه پیش روی هندبال 
اســت، حــرف می زنــد. ســرمربی تیــم 
ملــی هندبال ایــران ابتدا درباره حضور 
بازیکنــان جــوان در اردو می گویــد: 

»شــاید آن بازیکنانــی کــه همیشــه 
بودنــد بــه ایــن اردو دعوت نشــدند که 
ایــن شــرایط بــه دلیــل برگــزاری لیــگ 
اســت. تصمیــم گرفتیم بــرای این اردو 
جوانــان را دعوت کنیــم. در این مرحله 
از اردو بازیکنــان شــاداب و بــا انگیــزه 
کار کردنــد و ایــن اهمیــت دارد کــه 
انگیزه داشــته باشــند و دوبــاره به اردو 

برگردنــد.«
او در مــورد ســرمربیگری همزمــان در 
تیم ملی و باشگاه سپاهان نیز توضیح 
کوتاهی می دهد: »پشت این تصمیم 
دو دلیل مهم وجود داشــت. ســپاهان 
وقتی در آسیا حاضر می شود، یک تیم 
ملــی اســت و هــدف مــن کمک بــه این 
تیــم و البتــه همــه تیم هــا اســت. نکته 

دیگــر هــم این اســت کــه وقتــی من در 
لیــگ حضــور داشــته  باشــم؛ بیشــتر 

می توانــم بــه تیــم ملی کمــک کنم.«
وســلین وقتــی بــا ســؤالی دربــاره 
بازی های آســیایی مواجه می شــود، 
پاســخ جالبــی می دهــد: »خواســته 
قلبــی ام ایــن اســت کــه مــدال طــلا 
بگیریــم ولــی مربی عاقــل و با تجربه 
هیــچ گاه قــول مدال طــلا نمی دهد. 
در کمیتــه ملــی المپیــک جلســه 
داشــتیم و قــول دادنــد امکانــات 
فراهــم شــود. درخواســت اردو و 
بــازی تدارکاتــی مقابــل اروپایی ها را 
داشــتم. ایــن اتفاق عجیب نیســت 
بلکــه یــک نیاز اســت که بــا تیم های 
اروپایــی مســابقه و اردو داشــته 

باشــیم. اگــر فراهم شــود می توانیم 
بــرای مــدال بجنگیــم.«

ســرمربی تیــم ملــی دربــاره موضــوع 
لژیونرهــا و حضورشــان در تیــم ملــی 
می گویــد: »بــا لژیونرهــا و باشــگاه ها 
در حال رایزنی هســتیم. امیدواریم که 

باشــگاه ها همــکاری کننــد.«
او همچنیــن دربــاره گمانه زنی هایــی 
کــه در خصــوص تغییر کادر فنی وجود 
دارد، اینطــور اظهارنظــر می کند: »اگر 
شما در گمانه زنی آنقدر قوی هستید، 
بــرای لاتــاری کاری کنیــد و بــه مــن هــم 
بگوییــد تــا برنــده شــوم. بــه هــر حــال 
مســأله ای که وجود دارد این اســت که 
مربیــان درگیــر لیــگ بودنــد و شــاید به 
خاطــر همیــن گمانه زنی هــا رخ داد.«

مواجهه جالب وسلین با سؤالی درباره پیش بینی بازی های آسیایی

عاقل قول کسب مدال نمی دهد

اینکه به وضعیت 
ورزش واقع بینانه نگاه 

شود، اتفاق خوبی است 
اما اتفاق بد، زمانی 

رقم خورده که همه 
پذیرفته اند، اوضاع 
ورزش ایران همین 
است و کشورهای 

رقیب کار کرده اند! خب 
سوال این است که چرا 
ورزش ایران کار نکرده 
و از این گردونه عقب 

مانده است؟

آزاده پیراکوه
روزنامه نگار


